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1. We ontvangen signalen dat overheidsorganisaties, vanwege corona, de 
huidige en afgelopen tijd andere prioriteiten moe(s)ten stellen en dat de 
georganiseerde criminaliteit zich razendsnel aanpast aan de nieuwe 
omstandigheden. Welke consequenties heeft dit voor de aanpak van 
ondermijning in zijn algemeenheid en specifiek welke consequenties heeft dit 
voor de aanpak van ondermijning in Zeeland?   

Het is zeker dat de coronacrisis ook van overheidsorganisaties veel vraagt en met de 
piek van het aantal besmettingen in het voorjaar veel prioriteit heeft gevraagd. 
Criminelen zijn slim, behendig en flexibel en spelen dus in op veranderende 
omstandigheden. Bijvoorbeeld doordat zij, nog meer dan voorheen, ‘’kansen’’ zien 
om een positie te verwerven binnen de horeca, waar ondernemers in zwaar 
financieel weer verkeren. Wel of geen coronacrisis, ondermijnende criminaliteit was 
en blijft een urgent vraagstuk dat scherp op het netvlies van de overheidspartners in 
Zeeland staat. Samen met de Taskforce-RIEC Brabant Zeeland is er dan ook extra 
aandacht voor het midden- en kleinbedrijf, waaronder de horeca om deze weerbaar 
te maken en te houden voor verkeerde invloeden.     
 

2. In de brief spreekt GS in woorden als: faciliteren, ondersteunen, 
samenwerking. Wat gebeurt er op dit moment concreet?  

De visie omschrijft de bestaande activiteiten en vormt een startpunt voor de Provincie 
om haar activiteiten in de komende 3 jaar vorm te geven. Een greep uit de bestaande 
activiteiten: 
- De door de Provincie georganiseerde ‘’Week van ondermijning’’, voor interne en 
externe partners.  
- We hebben aandacht besteed aan de collega’s uit de beroepsgroepen die direct 
met (ondermijnende) criminaliteit geconfronteerd kunnen worden. Er zijn in 
samenwerking met de Taskforce-RIEC, masterclasses georganiseerd voor 
toezichthouders van de Provincie, de gemeenten, het waterschap, en de groene 
handhavers. 
- Ook hebben we zgn. faciliterende beroepsgroepen uitgenodigd voor ‘’awareness’’ 
bijeenkomsten. Zo is er een bijeenkomst georganiseerd voor notarissen en staat er 
nog een bijeenkomst voor makelaars en taxateurs op het programma. 
- Toepassing van de Wet BIBOB door de Provincie is intussen op gang en vindt 
plaats bij WABO vergunningverlening. De RUD is daarvoor in samenwerking met de 
Taskforce-RIEC voorgelicht. Het college werkt aan verruiming van het interne Bibob-
beleid naar toepassing bij subsidieverlening, inkoop en aanbesteding en grondzaken.  
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- De Provincie Zeeland heeft een subsidie ontvangen van het ministerie van BZK om 
deel te nemen aan het landelijke programma Impuls aanpak 
vakantieparken/jachthavens. In Zeeland wordt door de Veiligheidsregio in 
samenwerking met de Taskforce-RIEC en de gemeenten uitvoering gegeven aan dit 
project. 
 

3. Zijn de verantwoordelijkheden van de verschillende partners zoals RIEC 
Zeeland Wes-Brabant, de gemeenten, de politie, de provincie e.a. voor alle 
partners duidelijk en bestaat hierover overeenstemming? Wat is hierbinnen 
de wettelijke rol van de provincie en welke rol wil/kan de provincie Zeeland 
maximaal innemen?  

De verantwoordelijkheden van de partners binnen het samenwerkingsverband 
Taskforce-RIEC Brabant Zeeland zijn duidelijk en hierover vindt geregeld afstemming 
plaats. Mede daarom is het samenwerkingsconstruct Taskforce-RIEC ontstaan, om 
taken en verantwoordelijkheden op elkaar af te kunnen stemmen.  
 
De rol van de Provincie zelf ligt allereerst in het zorgdragen dat onze eigen 
organisatie zich weerbaar opstelt. De Provincie wil voorkomen dat zij vergunningen, 
subsidies en overheidsopdrachten verleent of vastgoedtransacties aangaat met 
malafide partijen. Ten tweede heeft de Provincie een algemene verantwoordelijkheid 
om te voorkomen dat het vertrouwen in een veilige en integere provinciale 
samenleving wordt ondermijnd. In samenwerking met onze partners, waaronder de 
Zeeuwse gemeenten en Regionale uitvoeringsdienst (RUD), dragen wij hier zorg 
voor. Daarin ziet de Provincie een rol voor zich weggelegd op het terrein van het 
stimuleren van goede samenwerking tussen lokale overheidspartijen, toezien op en 
stimuleren van de kwaliteit van lokaal bestuur, waar integriteit en weerbaarheid tegen 
ondermijning een onderdeel van zijn. Ten slotte ziet de Commissaris van de Koning, 
vanuit zijn rol als Rijksheer een taak weggelegd om kwetsbare (beroeps)groepen in 
de samenleving te helpen weerbaarder te worden en daartoe goede initiatieven of 
projecten te ondersteunen. 
  
Een bepalende factor voor een succesvolle aanpak is dat de partners elkaar niet voor 
de voeten lopen. Daarom is het goed te vermelden ‘waar wij als Provincie niet van 
zijn’, namelijk: 
• wij treden niet in de taken en verantwoordelijkheden van gemeenten, 
burgemeesters en colleges van B&W; 
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• wij acteren niet binnen de driehoek van burgemeesters, het Openbaar Ministerie en 
de politie; 
• wij begeven ons niet op het speelveld van andere organisaties en instanties belast 
met de opsporing en vervolging, zoals Belastingdienst, FIOD, NVWA, politie, etc. 
 

4. Samenwerken staat centraal. Hoe zien de andere partners dat? En, wat 
gebeurt er al concreet op het gebied van samenwerking? 

De overige partners in de regio ondersteunen de noodzaak tot samenwerking. 
Ondermijnende criminaliteit betreft complexe problematiek en kan daarom het beste 
met een integrale overheidsaanpak worden bestreden. Daarbij gaan strafrechtelijke, 
fiscale en bestuursrechtelijke aanpak hand in hand. Binnen het 
samenwerkingsverband Taskforce-RIEC wordt die samenwerking tussen 
overheidspartners gestimuleerd en gefaciliteerd. Tot op casusniveau, doordat het 
RIEC convenant het mogelijk maakt om informatie uit te wisselen tussen partners, 
maar ook op meer strategisch niveau door kennis te ontwikkelen, best practices uit te 
werken en te delen met elkaar.  
 
Daarnaast vindt er op verschillende thema’s overleg en samenwerking plaats: een 
werkgroep met Zeeuwse gemeenten en Provincie inzake Bibob beleid, een overleg 
met alle ambtenaren openbare orde en veiligheid van de Zeeuwse gemeenten waar 
ook de Provincie bij aansluit, een werkgroep over de aanpak van mensenhandel en 
een interprovinciaal overleg tussen alle provincies inzake ondermijning en 
weerbaarheid. 
 

5. GS geeft aan een preventieve aanpak te ontwikkelen. Wat is hiervan het 
tijdpad? 

De preventieve aanpak wordt gevormd door de visie waarover u in de brief bent 
geïnformeerd. Het beleidsplan ‘’visie op ondermijning’’ is de nadere uitwerking van 
deze brief en vormt als het ware het plan van aanpak voor de komende drie jaar 
(2021, 2022 en 2023). Over de uitvoering en voortgang op de in de brief omschreven 
visie informeren wij u periodiek conform de reguliere planning- en control cyclus.   
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6. Citaat uit de brief: “Als provincie kunnen we aansluiten en faciliteren bij 
nieuwe en bestaande projecten en initiatieven”. Waar moeten we aan 
denken? Kan dit concreet worden gemaakt? 

U kunt dan denken aan projecten als: 
- Het project buitengebied, dat vier speerpunten omvat, te weten het weerbaar maken 
van de agrarische ondernemer, het weerbaar maken van de agrarisch onderneming 
en het voorkomen van agrarische leegstand en toezicht en handhaving. 
- Het project Weerbare Zeehavens. Dit betreft de zeehavens van Moerdijk, 
Terneuzen, Vlissingen en Borsele en deels ook de Belgische zeehavens (Antwerpen 
en Gent). Dit project slaat de handen ineen om te komen tot een integrale aanpak 
van de ondermijningsproblematiek binnen de zeehavens. Het belang hiervan is ook 
door de Zeeuwse staten middels een motie onderschreven. 
 

7. Ondermijning is gekoppeld aan vele beleidsterreinen. Op de provinciale 
website is een koppeling gelegd met het buitengebied en jachthavens. Wordt 
ook een koppeling gelegd met beleidsterreinen zoals mensenhandel, 
uitbuiting van arbeidsmigranten, havens, vakantieparken en drugshandel? 
En, waar ligt of liggen volgens de provincie en/of de samenwerkende 
organisaties voor Zeeland de prioriteit(en)? 

De Provincie zal zich inzetten op beleidsterreinen waar een duidelijke koppeling te 
leggen is met onze overige taken, daar waar urgentie nodig is en wij als Provincie 
van meerwaarde kunnen zijn. Vandaar dat projecten als de zeehaven en het 
buitengebied genoemd zijn en de provincie in de vorm van de subsidie voor 
vakantieparken en jachthavens reeds een bijdrage doet. Wij willen onze prioriteit de 
komende tijd nader invullen, in goede afstemming met onze partners.   
 

8. Zijn over ondermijning in Zeeland concrete gegevens (data) bekend? Zo ja, 
zijn het openbare gegevens en waar zijn die te vinden?  

Over ondermijnende criminaliteit is door het RIEC in 2015 een ondermijningsbeeld 
opgesteld voor de regio Zeeland. Gelet op de aard van de problematiek is dit beeld 
niet openbaar te maken. Wel brengt de Taskforce-RIEC Brabant Zeeland jaarlijks 
een verslag uit met daarin een algeheel beeld en de belangrijkste resultaten die 
worden geboekt in de regio.  
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